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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID 

 

Datum:  4 juni 2014 

Plaats:  oude raadzaal 

Tijd:  13.00 – 15.05 uur 

 

Aanwezig: de heer B.N. Benjamins (voorzitter, D66), de dames L.R. van Gijlswijk (SP), N.G.J. Temmink 

(SP), C.E. Bloemhoff (PvdA), E. Akkerman (VVD), S.A. Koebrugge (VVD) en A. Kuik (CDA), de heren 

J.H. Luhoff (D66) niet bij B2, C. Schimmel (D66), D.J. van der Meide (PvdA), M. van der Glas 

(GroenLinks), W.B. Leemhuis (GroenLinks), A. Sijbolts (Stadspartij), R. Bolle (CDA), E.B. Koopmans 

(ChristenUnie), M.M. van den Anker (Student en Stad) en T. van Zoelen (Partij voor de Dieren) 

Namens de griffie: de heer W.T. Meijer (commissiegriffier) 

Namens het college: de heren T. Schroor (D66) niet bij B1 en B2 en R.L. Vreeman (burgemeester) tot B3 

Insprekers: geen 

Verslag: de heer J. Bosma 

 

 

A.  ALGEMEEN DEEL 

A.1. Opening en mededelingen 

De voorzitter: 

 Opent de vergadering om 13.00 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

 Herinnert aan het bezoek aan de Ombudsman op 11 juni 2014 en de extra commissievergadering op 

18 juni 2014. 

 

Burgemeester Vreeman: 

 Sprak op 8 mei 2014 met Koninklijke Horeca Nederland over happy hours en heeft op 27 juni 2014 

een vervolggesprek. Houdt de raad op de hoogte. 

 Stuurt voor de zomervakantie de evaluatie van de app Meld naar de raad. 

 Deed navraag bij de meldkamer in Drachten. Er zijn geen klachten over lange aanrijtijden. Wel zou 

het kunnen dat een centralist die niet bekend is met de stad een vervolgvraag stelt over de locatie. 

 Meldt dat bij een handhavingsactie afgelopen week in cafés, kantines en supermarkten niemand is 

aangetroffen die drank verkoopt aan minderjarigen. 

 

A.2. Vaststelling agenda 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

A.3. Afspraken en planning  

Wethouder Schroor: 

 Heeft wat meer tijd nodig voor de grondige analyse van verbonden partijen en verwacht voor de 

zomer een stuk in het college. De bespreking in september kan doorgaan. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

 Verzoekt voor het nieuwe politieke seizoen de LTA te voorzien van data of zaken af te voeren. 

De voorzitter: 

 Heeft vlak voor het nieuwe seizoen een overleg gepland en streeft daarnaar. 

 

A.4. Conformstukken 

A.4.a. Begrotingswijzigingen eerste kwartaal 2014 (raadsvoorstel 23 mei 2014) 

Het raadsvoorstel wordt als conformstuk geagendeerd voor de raad van 25 juni 2014. 

 

A.5. Rondvraag  

Er zijn geen woordmeldingen. 

 

B. INHOUDELIJK DEEL  

B.1. Veiligheidsbeeld, wensen en bedenkingen (collegebrief 22 mei 2014) 
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Burgemeester Vreeman: 

 Houdt een korte presentatie. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

 Kan zich vinden in de voorgestelde prioriteiten en kan zich voorstellen dat grooming en 

cybercriminaliteit aandachtspunten zijn. 

 Vraagt zich af of identiteitscriminaliteit alleen onder jongeren voorkomt. 

 Is blij dat de motie van de raad over mensenhandel is meegenomen. Dit verdient meer aandacht. 

 Vindt dat de politie aandacht moet hebben en blijven houden voor motorbendes. 

 Onderschrijft de aandacht voor drugsoverlast en -handel. Burgers rond de Bedumerweg maken zich 

zorgen over de situatie daar. 

 Vindt de door VNG voorgestelde koppeling met ontwikkelingen in het sociale domein interessant. 

 Vraagt of en hoe de gemeente voorbereid is op de strengere prostitutiewet per 1 januari 2015. 

Mw. Temmink (SP): 

 Wil weten of motorclubs een structureel probleem vormen. 

 Sluit aan bij ChristenUnie wat betreft mensenhandel. 

 Denkt dat de veiligheid in de binnenstad verbeterd kan worden en dat er al veel aan gedaan wordt. 

 Is blij dat de gemeente met de horeca in gesprek is over happy hours. 

 Kan zich voorstellen dat het voor personeel lastig is in te schatten hoe oud een alcoholkoper is. 

Goede handhaving is belangrijk. 

 Vindt het belachelijk wanneer mensen aan de deur discriminerend geweigerd worden. Hoe staat het 

met het panel deurbeleid en komt er een rapportage? 

 Informeert hoe het Twaalfde Huis gefinancierd wordt na het wegvallen van incidentele gelden. 

 Wijst erop dat bewoners van Korrewegwijk en De Hoogte ontevreden zijn over de handhaving. Gaat 

de gemeente in gesprek om dat beeld weg te nemen en klachten in ontvangst te nemen? 

 Is benieuwd of het college vaker experimenten met crowdmanagement overweegt, zoals bij The 

Passion op de Vismarkt. 

Mw. Bloemhoff (PvdA): 

 Informeert of de kadernota flexibel genoeg is om in te spelen op veranderingen. 

 Steunt de prioriteiten. 

 Wil aandacht voor het relatief grote aantal jeugdige verdachten van mishandeling. Bij jongeren is 

voorkomen beter dan genezen en speelt preventie een belangrijke rol. 

 Wijst erop dat bezuinigingen in het sociale domein gevolgen kunnen hebben voor de veiligheid. De 

kadernota moet hierop anticiperen met mogelijke verschuivingen in capaciteit. 

 Vraagt aandacht voor de nieuwe prostitutiewet en de zorgkant bij mensenhandel. 

 Looft het sluiten van drugspanden en pleit voor blijvende aandacht voor drugsoverlast. 

Mw. Akkerman (VVD): 

 Kan zich vinden in de prioriteiten, die aansluiten bij het veiligheidsbeeld en de misdaadmeter. 

 Wil een betere score op punten als inbraken, geweld en overlast, die al prioriteit waren en toch 

toenamen de afgelopen periode. 

 Pleit voor voldoende flexibiliteit om in te kunnen spelen op nieuwe risico's. 

 Wijst op de grote impact van een mogelijke aardbeving. Het risico is lastig in te schatten. 

 Herinnert aan verbeterpunten uit een werkconferentie in 2011: communicatie en samenwerking met 

inwoners, het positief uitdagen van jongeren en signalering bij kinderen. Wat is hiermee gedaan? 

 Vindt dat de kadernota helderder en korter mag.  

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Staat achter de prioriteiten en het inzoomen op wijkniveau. 

 Informeert hoe (inter)nationale samenwerking inbraken door internationale criminelen kan 

verminderen. 

 Is benieuwd wat het college voor extra maatregelen tegen voetbalgeweld voor ogen heeft. 

 Vindt het onduidelijk welke verbeteringen nog mogelijk zijn wat betreft georganiseerde misdaad. 

Hoe komen gegevens hierover toch beschikbaar? 

 Ziet graag voldoende aandacht voor mensenhandel, hoe lastig de aanpak ook is. 

 Vindt het in de interviews onduidelijk tussen welke partijen de communicatie beter kan. 
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 Waakt ervoor dat burgers zorg weigeren wanneer tegelijk op andere zaken gecontroleerd wordt 

achter de voordeur. Privacy moet een rol spelen bij koppelingen met het sociale domein. 

Dhr. Schimmel (D66): 

 Kan zich vinden in de prioriteiten. 

 Wil voorkomen dat jeugd afglijdt in criminaliteit. Het combineren van zorg en veiligheid in een 

wijkgerichte aanpak biedt hiervoor mooie kansen. 

 Mist de rol van de ouders. Hoe kan de gemeente hen ondersteunen in opvoedingstaken? 

 Steunt handhaving van het alcoholverbod voor minderjarigen. De schade is relatief groter. 

 Wil voorkomen dat horecaondernemers minderjarigen weigeren, waardoor ze misschien op straat 

gaan rondhangen en drinken. Blijft er voldoende vermaak voor de jeugd? 

 Vindt mensenhandel terecht een topprioriteit, maar hoe wil het college de aanpak verbeteren? 

 Roept het college op werk te maken van de legalisering van wietteelt en levering aan coffeeshops 

vanwege de gezondheid van gebruikers, criminaliteit en brandveiligheid. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Kan zich vinden in de prioriteiten. 

 Betreurt het stijgend aantal inbraken, al valt het vergeleken met andere gemeenten nog mee. 

 Mist een specificatie van huiselijk geweld en ander geweld. De zorg is dat huiselijk geweld 

toeneemt door de economische crisis, maar dat valt nu niet af te lezen. 

 Informeert of een buurtgerichte aanpak gebaseerd op een analyse van onveiligheidsgevoelens al 

wordt toegepast. 

 Vraagt of het staande beleid overlast in noordelijke wijken voldoende terugdringt of dat andere 

stappen nodig zijn. 

 Concludeert dat het dorpse karakter Hoogkerk goed doet scoren. Mensen spreken elkaar meer aan. 

 Mist cijfers over geweld tegen hulpverleners en wil dit keihard aanpakken. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Steunt de prioriteiten, maar mist de afweging wat geen prioriteit heeft. De vorige kadernota had een 

langere en meer fijnmazige lijst. 

 Informeert of landelijke prioriteiten de keuzes beïnvloed hebben of belemmerden. 

 Is benieuwd of er zicht is op mensenhandel in de bouw. 

 Vraagt aandacht voor jeugd- en wijkagenten en fietsendiefstal. 

 Mist soms de analyse en mogelijke oplossingen. Komt dat in de volgende fase aan de orde? 

 Sluit aan bij de SP wat betreft motorclubs en deurbeleid, bij Student en Stad en de VVD wat betreft 

communicatie en bij de VVD wat betreft aardbevingen. 

 Mist het belangrijke onderwerp verkeersveiligheid. 

Mw. Kuik (CDA): 

 Neemt geen genoegen met een dalende score. Hoe houdt de gemeente het niveau op peil met 

naderende bezuinigingen? 

 Vraagt in hoeverre prioriteiten ten koste gaan van het huidige niveau. De politie geeft bijvoorbeeld 

aan lastig de benodigde capaciteit voor evenementen vrij te kunnen maken. 

 Informeert of de prioriteiten een vrijbrief betekenen voor overtredingen en criminaliteit met een 

kleinere impact, zoals fietsendiefstal, asociaal verkeersgedrag en fraude. 

 Hoopt niet dat de burgemeester de grenzen van de wet opzoekt wat betreft drugscriminaliteit. 

 Wil meer ambitie in de kadernota om mensenhandel op te sporen, hoe lastig dat ook is. 

 Vindt het opvallend dat er relatief veel jeugdige verdachten zijn, maar ziet de preventieve taak 

eerder bij het jeugd- en gezondheidsbeleid dan bij de politie. 

 Voorziet mogelijk invloed op veiligheid van extern beleid als bezuinigingen op beheer en langer 

zelfstandig wonen. Kan het veiligheidsbeleid inspelen op deze mogelijke gevolgen? 

 Wil weten hoe vroegsignalering vorm krijgt in samenwerkingen, waaronder de driehoek. 

 Mist ook aandacht voor mogelijke aardbevingen. 

 Bepleit de aanvullende rol van Stadstoezicht goed weer te geven. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

 Maakt zich zorgen over de onveiligheid in het noorden van de stad. 

 Vraagt zich af in hoeverre de misdaadmeter van het AD een autoriteit is. 
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 Steunt de prioriteiten, maar mist dierenveiligheid, zoals brandveiligheid in de vee-industrie.  

 Sluit aan bij de VVD wat betreft aardbevingen. 

 Leest dat crowdmanagement ten koste kan gaan van de inzet high impact crimes te voorkomen en 

pleit voor betere scheidslijnen om die inzet te garanderen. 

 Wil zo snel mogelijk meer inzicht in mensenhandel, ook wat betreft bouw. 

 Sluit aan bij de SP wat betreft het deurbeleid. 

 Hoopt dat handhaving zich niet alleen richt op hondenbeleid, maar overlast met impact bestrijdt. 

 Sluit aan bij de ChristenUnie wat betreft cybercriminaliteit. 

Burgemeester Vreeman: 

 Vindt veiligheid een cruciaal en existentieel onderwerp. 

 Wil aan de wijkgerichte aanpak een sterke veiligheidscomponent toevoegen. Bij huiselijk geweld 

bijvoorbeeld, zijn zorg voor de kinderen en straffen voor daders te combineren. 

 Antwoordt dat landelijk 70% van de mensenhandel prostitutie betreft en 30% arbeid in onder meer 

landbouwgebieden en havens. 

 Krijgt ongeveer honderd meldingen per jaar van mensenhandel. 

 Financiert de deugdelijke ketenbenadering en wil nog meer tegen mensenhandel doen. 

 Relativeert motorbendes niet. De achterliggende criminaliteit moet keihard worden aangepakt en is 

landelijk prioriteit voor de recherche. 

 Probeert voorbereid te zijn op de nieuwe prostitutiewet. 

 Komt later terug op de financiering van het Twaalfde Huis. 

 Tolereert niet dat mensen vanwege hun huidskleur aan de deur geweigerd worden en voert daar 

actief beleid op. Een rapportage van het panel deurbeleid volgt. 

 Antwoordt dat preventie bij jeugd veel verder gaat dan het veiligheidsbeleid. Het gaat om onderwijs, 

opvoeding, sport, drugs en gezonde voeding. 

 Meldt dat Groningen geen criminele jeugdbendes kent, wel overlastgevende groepen met name in 

het noorden van de stad. 

 Zet in op deze overlastgevende groepen in samenwerking met politie, onderwijs, ouders, buurt- en 

jongerenwerkers. De groepsaanpak van bureau Beke wordt toegepast. 

 Legt uit dat de misdaadmeter van het AD zich louter baseert op cijfers van het CBS en de politie. 

Het is een van de weinige vergelijkende instrumenten en geschikt. 

 Zal aardbevingen opnemen, al is het een ander type veiligheid dan misdaad. 

 Is volop bezig met de voorbereidingen op acht thema's wat betreft aardbevingen en blijft rapporteren 

over de stappen. 

 Waakt ervoor prioriteiten toe te voegen, omdat het dan verwatert. Gekozen is voor criminaliteit met 

een grote impact op de integriteit. 

 Benadrukt dat gewone werkzaamheden normaal uitgevoerd worden in de politieroutines. 

 Voegde op verzoek van de raad een verzamelrubriek overlast toe. 

 Wil zorg toevoegen aan het Veiligheidshuis om institutionele verkokering te bestrijden. Bij huiselijk 

geweld spelen beide componenten en werkt de ketenbenadering en de casuïstiekbespreking. 

 Krijgt geen beweging in het regeringsstandpunt over achterdeurbeleid. De mening van het college 

en een raadsmeerderheid is duidelijk. 

 Zal geweld tegen hulpverleners opnemen. Landelijk is dit prioriteit met zware straffen. 

 Wil het aantal inbraken van 1350 terugbrengen tot onder de 1000 per jaar en sprak hierover met 

partners. Binnenkort volgt een schouw om te kijken hoe beweging te mobiliseren is. 

 Legt uit dat Oost-Europese bendes een ander type inbrekers zijn dan lokale, al is elke inbraak 

natuurlijk even erg. De politie legt de nadruk op internationale inbrekers en zoekt naar een 

instrumentarium omdat het een relatief nieuw verschijnsel is. 

 Past bij crowdmanagement een standaardbenadering toe bij structureel terugkerende evenementen 

en wil uitzonderingen voor incidentele evenementen als The Passion en vierhonderd jaar universiteit 

minimaliseren. 

 Wil kunnen reageren op actuele ontwikkelingen en gaat uit van de uitzondering op de regel. 

Voorbeelden zijn oplaaiend geweld van bendes of strijd tussen bevolkingsgroepen. 

 Blijft zich actief inzetten en de vinger aan de pols houden om tussen de vijftiende en twintigste 
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plaats te blijven op de misdaadmeter. Veiligheid is belangrijk voor het welbevinden van de inwoners 

en de reputatie van de stad. 

 Kan huiselijk en ander geweld splitsen. 

 

B.2. Uitvoeringsprogramma toezicht en handhaving Stadstoezicht 2014  

 (collegebrief 22 mei 2014) 

Mw. Bloemhoff (PvdA): 

 Vindt het goed dat extra capaciteit beschikbaar is voor de hotspots. 

 Begrijpt dat de re-integratiefunctie moet veranderen, maar betreurt dat voormalige stadswachten in 

opleiding niet kunnen doorstromen naar een functie. 

 Informeert of de afwijkende indeling van de stad in drie delen werkbaar is.  

 Mist een verwijzing naar een verbeterplan, waardoor de verwezenlijking van elementen niet te 

controleren is. 

 Vraagt of het voorkomen van een bonnenfabriek al is aangepakt en of de samenwerking met politie 

en Veiligheidszorg Noord al is geëvalueerd. Is er al een gedeelde visie op de werk- en 

dienstverleningsovereenkomst? 

 Steunt het voorstel van een werkbezoek. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Sluit aan bij de vragen van de PvdA over het verbeterplan. 

 Veroordeelt scherp hoe sommige burgers stadswachten bejegenen. Het is een maatschappelijk 

probleem dat mensen zich niet op normoverschrijdend gedrag laten aanspreken. 

 Vindt dat mensen zich moeten realiseren dat een overtreding gevolgen kan hebben. Discretionaire 

bevoegdheid geldt alleen bij verzachtende omstandigheden. 

 Denkt dat winst te behalen is in de opleiding om boa's stressbestendiger en weerbaarder te maken. 

Zijn hier acties op te verwachten? 

 Informeert hoe Stadstoezicht bijdraagt aan het offensief tijdens donkere dagen. In de voorlichting? 

De repressieve taak ligt toch wel bij de politie? 

 Vindt dat scholen meer verantwoordelijkheid moeten nemen voor stoeproutes. 

 Is blij dat een visie ontwikkeld wordt op integraal handelen met de politie. 

 Blijft bezorgd over de capaciteit en de hoeveelheid taken van Stadstoezicht. 

Mw. Kuik (CDA): 

 Is blij dat acties meer SMART geformuleerd zijn. 

 Vindt het goed dat het plan vooral de capaciteit in de gaten houdt zodat het niet onmogelijk wordt 

alles te handhaven, zoals in het verleden. 

 Noemt de dekking een ratjetoe en is niet voor een koppeling met aantallen boetes. Is het niet 

mogelijk een bedrag vanuit het Parkeerbedrijf voor handhaving te reserveren en te kijken hoeveel 

het oplevert? 

 Vindt de A3-methodiek overzichtelijk. Er is veel werk aan de winkel. 

 Vraagt of en hoe de veiligheid van stagiaires gewaarborgd wordt. 

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Vraagt of de extra taken tot problemen kunnen leiden, ook gezien het verleden. 

 Wil weten hoe de raad betrokken blijft bij het verbeterplan. 

Dhr. Leemhuis (GroenLinks): 

 Wil ook zicht houden op de geboekte resultaten van het verbeterplan. 

 Leest dat er in de eerste helft van 2014 risico's waren in het verbeterplan vanwege het grote aantal 

implementaties en de invoering van het SSC. Hoe is dit gegaan? 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

 Vraagt zich af in hoeverre de raad in juni nog kan sturen op het programma voor 2014. 

 Sluit aan bij de bijdrage van GroenLinks. 

 Is blij dat andere fracties ook het bonnenquotum aankaarten. 

 Wijst erop dat het mis ging bij Stadstoezicht door te veel taken. Nu is er weer een nieuwe rol van 

een halve fte rond voetbalwedstrijden met de oude spoorbrug. Waarom droeg de politie hier taken 

over? Het gaat toch om openbare orde en veiligheid? 
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Mw. Koebrugge (VVD): 

 Kan zich vinden in het uitvoeringsprogramma. 

 Ziet dat vooruitlopend op het onderzoek naar effectieve verkeershandhaving al zes uren zijn 

toegevoegd. Wat als de resultaten anders uitpakken? 

 Vraagt waarom de teamleider niet wordt betrokken bij de capaciteitsverdeling. 

 Sluit aan bij de vraag van de Stadspartij over opleiding en stressbestendigheid. Een goede opleiding 

kan ook het aantal ergernissen beperken. 

 Vraagt hoe gerapporteerd wordt over het verbeterplan, ook wat betreft opleiding. 

Dhr. Schimmel (D66): 

 Vraagt of de indeling in drie stadsdelen handig is. 

 Is benieuwd of de dagelijkse inzet van twee boa's en twee parkeercontroleurs per stadsdeel een 

flexibele wijkgerichte aanpak nog wel mogelijk maakt. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

 Sluit aan bij de Stadspartij wat betreft opleiding en het veroordelen van agressie. 

 Wil ook de uitvoering van het verbeterplan monitoren. 

 Heeft de indruk dat drie stadsdelen aansluiten bij de werkwijze van de politie. 

 Vraagt of handhavers via een app kunnen melden wanneer bijvoorbeeld een verkeersbord kapot is. 

Dit kost weinig tijd en helpt bij een schone en hele stad. 

 Ziet uit naar het werkbezoek in het najaar. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

 Hecht waarde aan Stadstoezicht en ziet het als goed alternatief voor cameratoezicht. 

 Krijgt signalen dat de sociale vaardigheden soms onder de maat zijn. Hoe komen deze aan de orde 

in de screening en de opleiding? 

 Ziet liever meer fietsenstallingen bij de Euroborg of een duidelijkere inrichting dan 

arbeidsintensieve handhaving van het fietsparkeerverbod. 

 Hekelt dat stadswachten soms in burger controleren en zich niet altijd identificeren. 

Burgemeester Vreeman: 

 Staat pal achter de stadswachten, die een lastige job te vervullen hebben. 

 Ziet dat burgers vaak balen wanneer ze gepakt zijn op een overtreding en daarom de stadswacht 

beschuldigen van onbeleefdheid. 

 Antwoordt dat sociale vaardigheden aandachtspunt zijn in de screening en opleiding. 

 Legt uit dat vanwege de nauwe samenwerking met de politie aangesloten is bij de indeling van de 

stad in drie delen. Dit maakt een wijkaanpak niet onmogelijk. 

 Antwoordt dat stagiaires goed opgeleid zijn en altijd begeleid de straat op gaan. 

 Rapporteert twee keer per jaar over de voortgang van het verbeterplan. Er zijn al veel stappen gezet. 

 Hanteert het systeem bij extra taken andere taken te schrappen. 

 Legt uit dat brugwachters onder Stadstoezicht vallen. Bij het stadion openen zij de oude spoorbrug 

om de supportersstromen te helpen reguleren. 

 Meldt dat het eerste halfjaar met de invoering van SSC goed is verlopen. 

 Antwoordt dat Stadstoezicht in de preventieve sfeer bijdraagt aan het offensief tijdens donkere 

dagen door voorlichting over inbraak. 

 

B.3. Onderzoek kostendekkendheid gemeentelijke tarieven (collegebrief 23 mei 2014) 

Mw. Koebrugge (VVD): 

 Steunt deregulering, omdat minder regels leiden tot lagere administratieve lasten en tarieven. Vooral 

bij precariobelasting speelt dit. 

 Volgt het college om evenementenvergunningen niet kostendekkend te maken en zo een bruisende 

stad te stimuleren, maar waarom is het niet opgenomen bij de uitzonderingen? 

 Roept op uitbesteding te onderzoeken, omdat het kan bijdragen aan de taakstelling. 

 Ziet het liefst verlagingen van tarieven en vindt dat eventuele voordelen bij bezuinigingen de burger 

ten goede moeten komen. 

 Vraagt waarom het andere gemeenten wel lukt rijbewijzen voor een veel lager tarief aan te bieden 

en ziet graag kosten- en tariefsverlaging zoveel mogelijk onderzocht. 
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Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

 Had verwacht dat DaFinci eenvoudig overzichtelijke sheets op zou leveren. 

 Vindt het vreemd dat kostenverlaging pas onderzocht wordt wanneer tarieven niet kostendekkend 

zijn. Waarom niet altijd? 

 Vindt het stimuleren van een bruisende stad geen steekhoudend argument om de tarieven voor 

evenementen zo weinig kostendekkend te maken. Een schone stad is ook een doel. 

 Blijft pleiten voor lagere leges voor graven. 

Dhr. Luhoff (D66): 

 Roept op om op de website inzichtelijk te maken welke activiteiten en kosten verbonden zijn aan 

gemeentelijke producten en diensten. 

 Denkt dat dit inzicht zal leiden tot prikkels te bezuinigen gezien het monopolie van de gemeente op 

sommige terreinen én dat het afwegingen over te schrappen posten faciliteert. 

 Sluit aan bij de adviezen en conclusies van Deloitte. Transparantie schiet tekort. Het inzichtelijk 

maken van kosten concernbreed blijkt lastig. 

 Vindt de ambitieuze bezuiniging en verbetering van kostendekkendheid alle reden om kosten 

inzichtelijk te maken en werk te maken van deregulering. 

Dhr. Van der Meide (PvdA): 

 Pleit ervoor niet alleen de wettelijke kosten mee te rekenen, maar ook kosten die wettelijk niet in het 

tarief verrekend mogen worden, zodat de totale kosten duidelijk zijn. 

 Kan zich voorstellen dat privaatrechtelijke tarieven meer dan kostendekkend zijn, bijvoorbeeld 

110%, wanneer diensten concurreren met het bedrijfsleven. 

Dhr. Van der Glas (GroenLinks): 

 Sluit aan bij D66 wat betreft transparantie. 

 Is voor het streven naar kostendekkendheid en efficiënter werken. 

 Steunt onderzoek naar mogelijke doorbelasting van de concernoverhead en de compensabele btw. 

 Waakt ervoor dat te hoge tarieven contraproductief werken voor de bezoekersaantallen. 

 Is voor deregulering waar nodig, maar veel regels hebben ook een reden. 

 Vreest dat leges op bomenkap leiden tot illegale kap. 

 Wijst op het belang van kleinschalige evenementen als rommelmarkten en buurtactiviteiten, deze 

hoeven niet kostendekkend te zijn. Weegt het college dit af ten opzichte van grote evenementen? 

 Is voor verruiming van de kwijtschelding van de afvalstoffenheffing. 

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Steunt het uitgangspunt van kostendekkendheid, tenzij er maatschappelijke of economische spin-off 

is zoals bij The Passion. Hoe weegt het college die uitzonderingen af? 

 Is voor het doorberekenen van bezuinigingen naar inwoners. Wanneer een tarief niet kostendekkend 

is, moet voor tariefsverhoging eerst gekeken worden naar efficiënter werken. 

 Vindt het verstandig de aanbevelingen van Deloitte over te nemen. 

 Pleit voor verlaging van de precariobelasting. Dat kan ook door te differentiëren en minder te 

controleren met een lager tarief wanneer een terras aan de regels voldoet. 

 Is niet blij met de taakstelling van 1 miljoen euro en pleit voor zo min mogelijk tariefsverhoging. 

Dhr. Van Zoelen (Partij voor de Dieren): 

 Kan zich voorstellen dat leges voor evenementen een hogere kostendekkendheid dan 16% krijgen. 

 Vraagt zich af waarom de kermis voor 326% kostendekkend is, terwijl kunstuitleen en bezoek aan 

de Oosterpoort gestimuleerd worden. 

 Sluit aan bij de opmerkingen over de complexe rekenmodellen en de transparantie. Het is belangrijk 

dat voor iedereen inzichtelijk is hoe kosten tot stand komen. 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

 Constateert in de jaarrekening dat evenementenleges voor 16% kostendekkend zijn, terwijl ze 

stapsgewijs vanaf 2010 tot 37% verhoogd zouden worden. Wil het college hier schriftelijk op 

terugkomen? 

Wethouder Schroor: 

 Is redelijk tevreden over de uitkomsten van het uitgebreide onderzoek. Het gaat beter met 

kostendekkendheid, rechtmatigheid en toerekening van kosten. 
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 Werkt met de herijking van de administratie en het SSC ook aan een transparantere 

kostentoerekening, zodat burgers en raadsleden meer inzicht krijgen. 

 Zegt toe inzichtelijk te maken welke kosten bij evenementen niet doorberekend kunnen worden, 

zoals beveiliging en schoonmaak. 

 Stelt de raad in staat bij bespreking van de tarievennota te schuiven met de tarieven van 

evenementen door dit inzicht te geven. Ook kleinere evenementen als rommelmarkten worden in 

deze beantwoording betrokken. 

 Antwoordt dat Groningen qua evenementenleges in de middenmoot zit met gemiddeld ongeveer 

1900 euro. Kostendekkendheid leidt tot leges van 4.000 tot 5.000 euro. 

 Verhoogde de tarieven de afgelopen jaren en maakt inzichtelijk hoe het percentage 

kostendekkendheid zich verhoudt tot de ambities. 

 Ziet bij evenementen een grijs gebied tussen commercieel en publiek. 

 Verwacht de acht ton door efficiënter werken bij het SSC te kunnen realiseren en misschien nog 

meer. Dit komt in oktober terug, waarschijnlijk in een voorstel. 

 Neemt de taakstelling van 1 miljoen euro ter harte. Dit zal vooral bij privaatrechtelijke tarieven 

gevolgen kunnen hebben, zoals sport, cultuur en evenementen. Het college maakt de keuzes 

inzichtelijk. De taakstelling is niet te halen met alleen efficiënter werken en tariefsverlagingen. 

 Blijft voor publiekrechtelijke tarieven het uitgangspunt van kostendekkendheid houden. 

 Legt uit dat er marktwerking optreedt bij de kermis. De hoogste bieder krijgt een plek en daardoor 

verdient de gemeente eraan. 

 Heeft geen aanwijzingen dat illegale kap toeneemt door leges en houdt de inkomstenbron overeind. 

Het raadsvoorstel wordt op verzoek van het CDA als éénminuutinterventie geagendeerd voor de raad van  

2 juli 2014. 

 

C.  HUISHOUDELIJK DEEL  

C.1. Ingekomen stukken 

Geen agenderingen. 

 

C.2. Vaststelling verslag 7 mei 2014 

Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

De voorzitter sluit de vergadering onder dankzegging om 15.05 uur. 


